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Protokół Nr XL 

z XL sesji Rady Gminy Mieścisko w dniu 28 czerwca 2018 r. w godzinach 10.00 do 13.15 w sali 

sesyjnej Urzędu Gminy Mieścisko. 

 

Adn. 1 

 XL sesję Rady Gminy Mieścisko otworzyła Przewodnicząca Rady – P.Elżbieta 

Kapczyńska. 

Na wstępie powitała radnych Rady Gminy Mieścisko, Wójta Gminy – P.Andrzeja 

Banaszyńskiego i pracowników administracji samorządowej, kierowników jednostek 

organizacyjnych gminy, Prezesa Stowarzyszenia Pomocy Uczniom im.Jana Pawła II – P.Leszka 

Bodusa, sołtysów wsi oraz wszystkich gości i uczestników dzisiejszej sesji. 

(Listy obecności zaproszonych gości i sołtysów wsi stanowią Załączniki Nr 1 i 2 do protokołu). 

 

Adn. 2 

 Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że na 15 radnych Rady Gminy na dzisiejszej 

sesji obecnych jest 13 i 2 nieobecnych usprawiedliwionych co stanowi quorum wobec czego 

Rada jest prawomocna do prowadzenia obrad i podejmowania uchwał. 

Radni nieobecni usprawiedliwieni to: 

- radny Kalka Michał 

- radny Serwatka Andrzej 

(Lista obecności radnych Rady Gminy Mieścisko stanowi Załącznik Nr 3 do protokołu). 

 

Adn. 3 

Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad XL sesji Rady Gminy, jaki radni i goście 

otrzymali z zaproszeniem na dzisiejszą sesję. 

Do przedstawionego Porządku obrad Wójt Gminy zgłosił wniosek: 

1) o wycofanie z Porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg w m. Mieścisko, 
Kłodzin oraz Popowo Kościelne do kategorii dróg gminnych ze względu na nieuregulowane 
sprawy własnościowe niektórych działek, które przedstawił Powiat po zasięgnięciu przez 
Urząd Gminy opinii; 

 
2)  o wprowadzenie do Porządku obrad dodatkowego projektu uchwały w sprawie w sprawie 

zmiany uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025 z uwagi na 

zmiany w wydatkach inwestycyjnych, które są ujęte w „Wykazie przedsięwzięć”. 
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Przewodnicząca Rady poddała w pierwszej kolejności pod głosowanie wniosek o wycofanie z 
Porządku obrad projektu uchwały w sprawie zaliczenia dróg w m. Mieścisko, Kłodzin oraz 
Popowo Kościelne do kategorii dróg gminnych. 
Na 13 radnych obecnych na sesji w głosowaniu jednogłośnie zdecydowano o wykreśleniu z 

Porządku obrad w/w uchwały. 

Z kolei poddała pod głosowanie wniosek o wprowadzenie do Porządku obrad dodatkowego 
projektu uchwały w sprawie podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 
Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Mieścisko na lata 2018-2025  
Na 13 radnych obecnych na sesji w glosowaniu jednogłośnie zdecydowano o wprowadzeniu 

do Porządku obrad projektu w/w uchwały, który został wprowadzony jako kolejny punkt po 

uchwale w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 

Innych zmian do Porządku obrad nie zgłoszono. 

Porządek obrad XL sesji Rady Gminy po zmianach przedstawia się następująco: 

1. Otwarcie sesji. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Przedstawienie porządku obrad XL sesji Rady Gminy – możliwość wprowadzenia zmian. 
4. Przyjęcie protokołu obrad z poprzedniej sesji. 
5. Interpelacje i zapytania radnych. 
6. Zapytania sołtysów. 
7. Informacja z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 

8. Informacja z działalności Przewodniczącej Rady Gminy w okresie  międzysesyjnym. 
9. Informacja z pracy stałych komisji Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy 

Mieścisko. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok. 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko 

z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mieścisko na lata 2018-2025  

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Mieścisko. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Mieścisko miejsc 
sprzedaży i podawania napojów alkoholowych. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Strzeszkowie, obręb 
geodezyjny Miłosławice. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Strzeszkowie, obręb 
geodezyjny Miłosławice. 

17.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
18. Wolne głosy i wnioski. 
19. Zakończenie. 
 
Adn. 4 
 

  Przewodnicząca Rady Gminy poinformowała, że protokół z ostatniej sesji był do wglądu w 
biurze Rady i nikt do niego nie wniósł zastrzeżeń w związku z powyższym zaproponowała 
jego przyjęcie bez odczytywania. 
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   Na 13 radnych obecnych na sesji protokół z ostatniej sesji został przyjęty w głosowaniu 
jednogłośnie bez odczytywania. 

 
  Adn. 5 – interpelacje i zapytania radnych 
 
- radna Mączyńska: 
1) zapytała na jakim etapie są projekty rewitalizacyjne gminy Mieścisko. Czy w tych 6 

projektach jest ujęte boisko i sala gimnastyczna w Popowie Kościelnym ? 
2) jak wygląda sprawa otoczenia wokół Szkoły Podstawowej w Mieścisku (boisko) ? 
 
- radny Staroń: 
1) co z drogą wojewódzką 190 ? Dziury jak były tak są. Czy będzie coś robione czy nie ? 
2) w sprawie ograniczenia prędkości na drodze 190. To ograniczenie prędkości, które jest ono 

jest bezsensowne. Tak samo w Łaziskach ograniczenie do 70 km jest bezsensowne, podobnie 
jak u nas 40, 50 km/h od Rudy. Policja tylko stoi żeby kogoś zatrzymać. Proponuję żeby do 
cmentarza było 70 km/h. Ta droga w niczym nie zagraża”; 

 
Adn. 6 – zapytania sołtysów 
 
- P.Starosta – sołtys sołectwa Popowo Kościelne – odnośnie żywopłotów koło bloków w 
Popowie Kościelnym. Mieszkańcy wyrażają swoje niezadowolenie kiedy zostaną przycięte ? 
- P.Kmieciak – sołtys sołectwa Jaroszewo Drugie – w uzupełnieniu do wypowiedzi P.sołtys 
dodał, że najgorsze jest miejsce przy kościele, gdzie jest bardzo ograniczona widoczność z 
powodu żywopłotu przy wyjeździe; 
- P.Piwowarski – sołtys sołectwa Kłodzin – zgłosił fakt słabego napięcia i ewentualnie 
podniesienie na transformatorze na części 21/27. P.sołtys napisał pismo do ENEI w tej sprawie 
i nie ma żadnej odpowiedzi. 
Na zapytania sołtysów odpowiedzi udzielił Wójt Gminy przekazując obecnemu na sesji 
Kierownikowi ZAZ wniosek o przycięcie żywopłotów ze zwróceniem uwagi, że również jest 
ograniczona widoczność przy wyjeździe do bloków. 
W sprawie słabego napięcia – Wójt wyjaśnił, że sprawdzi to czy istnieje taka możliwość żeby 
podnieść napięcie na transformatorze albo trzeba wymienić transformator; 
Na tym zostały wyczerpane zapytania sołtysów. 
 
Adn. 7 
 
 Wójt Gminy przedstawił informację z działalności międzysesyjnej. 
(Informacja Wójta Gminy stanowi Załącznik Nr 4 do protokołu). 
Jednocześnie podał do wiadomości następujące komunikaty: 
1)Na nasz wniosek do Wojewody Wielkopolskiego odnośnie dróg gminnych gmina otrzymała 
na drogę z Mieściska do Gorzewa na odcinku 996 m dofinansowanie w wysokości 80% czyli 
482.000 zł. Łącznie droga ma kosztować 602.000 zł. Ponadto również na tę drogę  na odcinek 
1 km 140 m uzyskaliśmy dofinansowanie od Marszałka Województwa Wielkopolskiego na 
drogi dojazdowe do pól; 
2)Komunikat w sprawie suszy – Wójt Gminy poinformował, że jest powołana komisja suszowa 
ds. szacowania szkód przedstawiając jednocześnie skład osobowy. Rolnicy wnioski składają w 
Urzędzie Gminy jak również członkowie Komisji po uprzednim powiadomieniu rolników będą 
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przyjmować wnioski bezpośrednio od zainteresowanych  w danej miejscowości, jednocześnie 
przy tej okazji robiąc szacowanie szkód na polu. Na dzień dzisiejszy wpłynęło około 130 
wniosków. Jednocześnie P.Wójt prosił poinformować wszystkich zainteresowanych o 
zachowanie staranności w prawidłowym podawaniu we wnioskach numerów działek i ich 
powierzchni; 
 

Adn. 8 

 Przewodnicząca Rady przedstawiła informację ze swojej działalności w okresie 

międzysesyjnym: 

- 12 czerwca br. – pełniła dyżur w biurze Rady Gminy; 

- 13 czerwca br.  – brała udział w uroczystości 10-lecia reaktywowania Koła Gospodyń 

Wiejskich w Popowie Kościelnym; 

- 17 czerwca br. – udział wspólnie z chórem CANON w VII Mieściskich Spotkaniach Śpiewaczych 

w Mieścisku; 

- 26 - 27 czerwca br. – udział w IX Kongresie Regionów we Wrocławiu; 

 

Adn. 9 

 Przewodniczący stałych Komisji Rady Gminy przedłożyli informacje z prac komisji w 

okresie międzysesyjnym: 

- radny Jan Wojtyszyn – Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury, Spraw Socjalnych i 

Samorządu: 

Komisja od ostatniej sesji odbyła 2 posiedzenia: 

1) 13 czerwca br., którego tematem było „Zapoznanie się z organizacją szkół i przedszkoli 
w nowym roku szkolnym 2018/2019”; 
Podczas swojego wystąpienia poinformował, że z nowym rokiem szkolnym w 
Przedszkolu w Mieścisku będzie problem braku nauczyciela j. angielskiego co również 
dotyczy Szkoły Podstawowej w Mieścisku; 
W Szkole Podstawowej w Mieścisku w związku z faktem, że nauka odbywać będzie się 
w 2 obiektach podczas wyjazdowego posiedzenia Komisji postawiony został problem 
przechodzenia uczniów pomiędzy budynkami i ich bezpieczeństwem. 
Komisja zaproponowała do rozważenia propozycję aby klasy I-III uczyły się w starym 
budynku Szkoły co zapobiegłoby przechodzeniu uczniów; 
 

- radna Oelke – zapytała czy zatwierdzony jest arkusz organizacyjny dla Szkoły Podstawowej w 
Mieścisku ? 
-P.Wójt poinformował, że arkusz jest zatwierdzony. 
- radna Oelke – zwróciła uwagę, że nowy budynek Szkoły Podstawowej z klasami I-III jest 
przyjazny dzieciom; 
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- radna Chelwing – członek Komisji Oświaty -  zwróciła uwagę, że Komisji chodzi głównie o 
bezpieczeństwo dzieci; 
- radna Mączyńska – „jest też wniosek P.Wicedyrektor żeby nie przenosić tych oddziałów z 
uwagi na pracownie tematyczne: geograficzna, historyczna, fizyczna itp. i związaną z tym 
konieczność przenoszenia pomocy naukowych przez nauczycieli; 
 

2) 25 czerwca 2018 r. -  – którego tematem była: „Wizytacja placówek oświatowo-
wychowawczych i zapoznanie się z potrzebami remontowymi w czasie wakacji w 
ramach przygotowania do nowego roku szkolnego”;  

 
- radny Adam Hoffmann – Z-ca Przewodniczącego Komisji Przestrzegania Prawa, Ochrony 
Środowiska i Komunikacji: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła 1 posiedzenie w dniu 19 czerwca 2018 r.,  którego tematem 
było  „Zapoznanie Komisji z informacją  Gminnego Komendanta Ochrony Przeciwpożarowej 
na temat przygotowania jednostek ochotniczych straży pożarnych do akcji żniwnej”. W 
programie był objazd remiz OSP w terenie: Żabiczyn, Sarbia, Popowo Kościelne, Gołaszewo, 
Mieścisko. Radny jednocześnie przedstawił wnioski z wyjazdowego posiedzenia jak również 
odczytał informację Gminnego Komendanta Ochrony Przeciwpożarowej o przygotowaniu 
jednostek OSP na terenie gminy do akcji żniwnej. 
 
- radny Marian Witucki – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Rady Gminy: 
Komisja od ostatniej sesji odbyła  1 posiedzenie w dniu 27 czerwca 2018 r., którego tematem 
była „Kontrola kosztów utrzymania obiektów sportowych oraz ich stanu technicznego”. W 
tym: koszty utrzymania stadionu sportowego i kompleksu boisk „ORLIK” w Mieścisku za rok 
2017 oraz od początku roku do końca maja 2018 r. 
Przewodniczący Komisji przedstawił zakres kontroli oraz wnioski. 
 
- radny Kazimierz Staroń – Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Rozwoju Gospodarczego i 
Budżetu 
Komisja od ostatniej sesji nie odbyła posiedzenia. Temat zaplanowany na czerwiec będzie 
zrealizowany w miesiącu lipcu. 
 
Adn.10 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta 
Gminy Mieścisko 
 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka. 
Rozporządzenie Rady Ministrów z dnia 15 maja 2018 r. w sprawie wynagradzania 
pracowników samorządowych wprowadziło nowe, niższe kwoty wynagrodzenia zasadniczego 
dla osób zatrudnionych na podstawie wyboru min. wójtów, burmistrzów i prezydentów, które 
mają obowiązywać od 1 lipca 2018 r. 
Wynagrodzenie wójta w wysokości określonej niniejszym projektem uchwały, przygotowano 
zgodnie z tabelą stawek wynagrodzeń dla wójtów w gminach do 15.000 mieszkańców, w 
zakresie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego. Dodatek specjalny jest 
obligatoryjnym składnikiem wynagrodzenia wójta zgodnie z art.36 ust.3 ustawy o 
pracownikach samorządowych. 
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Sekretarz Gminy poinformowała, że dotychczas wynagrodzenie zasadnicze dla wójta, 
burmistrza i prezydenta w gminie do 15.000 mieszkańców mieściło się w przedziale 4.200 zł – 
5.900 zł  i maksymalny poziom dodatku funkcyjnego 1.900 zł. 
 Według tabeli obowiązującej od 1 lipca 2018 r. wynagrodzenie zasadnicze mieści się w 
przedziale 3.400 zł do 4.700 zł i maksymalny poziom dodatku funkcyjnego 1.900 zł. 
Aktualne wynagrodzenie Wójta Gminy jest następujące: 
- wynagrodzenie zasadnicze          5.900 zł 
- dodatek funkcyjny                        1.900 zł 
- dodatek specjalny           3.120 zł 
- dodatek za wieloletnią pracę            1.180 zł 
Łącznie wynagrodzenie brutto wynosi   12.100 zł 
Według nowego rozporządzenia od 1 lipca 2018 r. projekt uchwały w sprawie ustalenia 
miesięcznego wynagrodzenia dla Wójta Gminy Mieścisko zawiera: 
- wynagrodzenie zasadnicze               4.700 zł 
- dodatek funkcyjny               1.900 zł 
- dodatek specjalny                               2.640 zł 
- dodatek za wieloletnią pracę               940 zł 
Łącznie wynagrodzenie brutto wynosi  10.180 zł 
 
Różnica w łącznym wynagrodzeniu miesięcznym poprzednim i przewidywanym od 1 lipca 2018 
r. to kwota 1.920 zł.      
 
Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka wyjaśniła, że obniżenie wynagrodzenia wójta nastąpiło na 
mocy rozporządzenia od 1 lipca br. bez zachowania wynikającego z kodeksu pracy okresu 
wypowiedzenia. 
Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w której głos zabrali: 

- radny Staroń – „Wójt jest tyle lat Wójtem. Ja osobiście nie będę głosował za tym żeby 

obniżać wynagrodzenie. Jeśli obniżymy to znaczy, że pracuje negatywnie. Jestem przeciwny 

żeby obniżać pensję” 

- radny Rodzewicz – zwrócił uwagę że jeśli chodzi o naruszenie przepisów kodeksu pracy 

poprzez obniżenie wynagrodzenia bez okresu wypowiedzenia to zainteresowani idąc do 

Sądu sprawę wygrają. 

- radna Oelke – zwróciła uwagę, że rozporządzenie jest aktem nadrzędnym nad uchwałą i 

generalnie rada gminy nie ma na to wpływu. 

- Sekretarz Gminy – wyjaśniła, że jeśli Rada będzie głosować przeciw obniżeniu 

wynagrodzenia i odrzuci uchwałę to wynagrodzenie wójta od 1 lipca 2018 r. zostanie na 

starych zasadach. 

- radna Kapczyńska – zwróciła uwagę, że to Radzie Gminy przypisano obowiązek uchwalania 

wynagrodzenia dla wójta a teraz narzuca się odgórnie jego obniżenie.  

- Sekretarz Gminy – wyjaśniła, że P.Wójt nie dostaje innych nagród. Wójtowi przysługują 

świadczenia ze stosunku pracy tj. nagroda jubileuszowa, dodatkowe wynagrodzenie roczne 

dla pracowników jednostek sfery budżetowej oraz odprawy, o ile zostaną spełnione 

ustawowe warunki do ich nabycia. 
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- radna Kapczyńska – „czy Wójt ma mieć wynagrodzenie jak podlegający mu kierownik 

jednostki” ? 

W związku z wyczerpaniem dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod 

głosowanie podając treść: „kto jest za uchwałą obniżającą wynagrodzenie Wójta” ? – „0” 

głosów 

Następnie poddała pod głosowanie: „kto jest przeciw podjęciu tej uchwały” ? – 12 radnych 

głosowało „za” i 1 radna „wstrzymała się od głosu”. 

Większością głosów uchwała w sprawie wynagrodzenia Wójta Gminy Mieścisko nie została 

podjęta. 

W tym miejscu o godz.11.10 Przewodnicząca Rady zarządziła 15 – minut przerwy. 

Po przerwie o godz.11.30  obrady zostały wznowione  i kontynuowano blok uchwałodawczy. 

Adn. 11 - Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2018 rok 
 
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie gminy na 2018 rok w działach, rozdziałach i paragrafach, w wyniku czego zwiększa 
się dochody budżetu gminy i podobnie wydatki o kwotę 675.116 zł. 
Ponadto poinformowała, że w dniu dzisiejszym P.Wójt proponuje wprowadzić do projektu 
w/w uchwały autopoprawkę, która polega na zwiększeniu i zmniejszeniu wydatków o kwotę 
100.000 zł, w tym: 
- dział 600 – Transport i łączność, rozdział 60016 – drogi publiczne gminne  - zwiększa się o 
kwotę 50.000 zł wydatki inwestycyjne jednostek budżetowych z przeznaczeniem na realizację 
zadania inwestycyjnego pn.”Budowa nawierzchni asfaltowej na drogach dojazdowych do pól”. 
- dział 754 – Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa, rozdział 75412 – 
Ochotnicze straże pożarne – zmniejsza się o kwotę 100.000 zł wydatki na zakupy inwestycyjne 
jednostek budżetowych tj. środki budżetowe zaplanowane na realizację zadania 
inwestycyjnego pn.”Zakup średniego samochodu gaśniczego dla Ochotniczej Straży Pożarnej 
w Mieścisku”. 
- dział 921 – Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego, rozdział 92109 – Domy i ośrodki 
kultury, świetlice i kluby – zwiększa się o kwotę 50.000 zł wydatki inwestycyjne jednostek 
budżetowych z przeznaczeniem na realizację zadania inwestycyjnego pn. ”Zagospodarowanie 
terenu wokół Domu Kultury i Przedszkola”. 
Skarbnik Gminy przypomniała uchwałę w sprawie emisji obligacji komunalnych i jej 
uzasadnienie w którym zapisano, że środki z emisji obligacji w kwocie 1.400.000 zł przeznacza 
się: 
- 1.300.000 zł – na remonty dróg i ich odwodnienie 
-    100.000 – na zakup średniego samochodu gaśniczego dla OSP Mieścisko 
 
W związku z faktem, że następuje zmiana i środki z emisji obligacji komunalnych  przeznaczone 
zostaną w całości na drogi nie ma potrzeby uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
emisji obligacji komunalnych dlatego, że zapis o przeznaczeniu obligacji jest tylko w 
uzasadnieniu, a nie ma go w części integralnej uchwały. 
Stąd P.Wójt proponuje dziś zmianę i środki z emisji obligacji komunalnych przeznacza się 
całkowicie na budowę nawierzchni dróg i na ich odwodnienie. 
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Przewodnicząca Rady zarządziła dyskusję nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie 
gminy w której głos zabrali: 
- radna Oelke: 
1) ponieważ zostały zdjęte środki z zadania „Budowa świetlicy wiejskiej w Gołaszewie” 
chciałabym się dowiedzieć jaka jest sytuacja tego projektu w ramach rewitalizacji i czy to 
oznacza definitywnie, że tam nic w tej kwestii nie będzie się działo ?” 
2) dotyczy wprowadzenia w dziale Oświata kwoty 66.000 zł z przeznaczeniem na realizację 
zadania inwestycyjnego pn.”Przystosowanie budynku Gimnazjum do Punktu Przedszkolnego 
oraz Dziennego Domu Pobytu dla seniorów – wykonanie ogrodzenia, elewacji oraz boisk na 
placu przy budynku”. Były zapewnienia, że przystosowanie tego budynku nic nie będzie gminę 
kosztować w związku z tym prosiła o wyjaśnienie. 
- radny Rodzewicz: 
1) jeśli chodzi o przebudowy dróg ul. Malwowa, Daliowa w Mieścisku czy w tej kwocie którą 
planuje się przeznaczyć na zadanie mieści się inwentarka. Przecież inwestycja była dawno 
wykonana i powinna być zakończona inwentarką. Ktoś za to musi zapłacić; 
2) w dziale Gospodarka komunalna i ochrona środowiska zwiększa się o kwotę 44.500 zł 
wydatki związane z utrzymaniem zieleni. Na podstawie czego jest to zwiększenie, a z kolei 
zmniejsza się wydatki na oświetlenie ? 
3) czym spowodowane jest zwiększenie wydatków na zagospodarowanie terenu wokół 
kamienia Św.Wojciecha w Budziejewku w ramach opracowanej koncepcji Parku Pamięci 100-
lecia Odzyskania Niepodległości i 100-lecia Powstania Wielkopolskiego ? 
- radny Staroń – w dziale 010 – Rolnictwo i łowiectwo – zwiększa się wydatki na „Opracowanie 
koncepcji budowy kanalizacji sanitarnej dla wsi Podlesie Wysokie, Sarbia oraz Podlesie 
Kościelne” – należałoby jeszcze ująć wieś Zbietka; 
Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński wyjaśniając 
min. kwestię wycofania środków z obligacji na zakup średniego samochodu strażackiego w 
związku z perspektywą niższego niż planowano dofinansowania ze środków zewnętrznych i w 
związku z czym przekazania tych środków na  drogi dojazdowe do pól. Sytuacja na rynku 
spowodowała, że przetargi są droższe o 30% i jest obawa, że zaplanowana kwota z obligacji na 
wskazane odcinki dróg może być niewystarczająca. 
Jeśli chodzi o świetlicę w Gołaszewie – to Wójt wyjaśnił, że na zapytanie o cenę za rozbiórkę 
budynku to najmniejsza kwota była 150.000 zł, a w budżecie na świetlicę było zarezerwowane 
50.000 zł. W tej sytuacji rozpisany zostanie przetarg na rozbiórkę i budowę świetlicy natomiast 
w/w zarezerwowane środki przeznaczone zostaną na drogę i na dokończenie wodociągu na 
Gorzewo. 
Jeśli chodzi o pytanie w sprawie środków w kwocie 66.000 zł na realizację zadania 
pn.”Przystosowanie budynku Gimnazjum do Punktu Przedszkolnego oraz Dziennego Domu 
Pobytu dla seniorów” to te środki są na zagospodarowanie terenu na zewnątrz, gdzie trzeba 
teren ogrodzić, ocieplić szczyt. Na tym miejscu gdzie miała być sala gimnastyczna chcemy 
zrobić 2 boiska bo takie jest zapotrzebowanie: boisko do piłki siatkowej  plażowej i boisko do 
badmintona. Najdroższa w tym wszystkim jest ściana szczytowa, którą trzeba zarówno ocieplić 
i wyłożyć płytkami. 
W sprawie wprowadzenia do budżetu kwoty 25.000 zł  na zagospodarowanie terenu wokół 
kamienia Św.Wojciecha w Budziejewku Wójt Gminy wyjaśnił, że chciałby wyjść z inicjatywą 
żeby na upamiętnienie 100-lecia odzyskania niepodległości i 100-lecie Powstania 
Wielkopolskiego założyć coś żywego.Za kościółkiem mamy nasz grunt. Dzierżawa kończy się 
we wrześniu, jest opracowany wstępny projekt zagospodarowania tego placu przez 
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P.architekt, w tym plan posadzenia np. 100 dębów, postawienie ławek, umieszczenie tablic 
informacyjnych z krótką historią powstania wielkopolskiego i odzyskania niepodległości. 
Oczywiście decyzja należy do Rady ale na pewno powinniśmy coś po sobie zostawić. To jest 
sprawa, którą możemy robić kilka lat. W tym roku proponuje na w/w terenie posadzić na jesień 
100 drzew. 
- radna Oelke: 
1) nawiązując do wcześniejszego zapytania o kwotę 66.000 zł na wydatki związane z 
zagospodarowaniem terenu przy byłym Gimnazjum zapytała kto złożył takie zapotrzebowanie 
? Jednocześnie zwróciła uwagę na zaplecze sportowe naszych uczniów gdzie kolejny rok nic 
się nie dzieje w kierunku polepszenia zaplecza sportowego dla uczniów. A tutaj pojawia się 
kwota 66.000 zł, która będzie dodatkiem do projektu. Radna zgłosiła swoją propozycję  czy nie 
należałoby wprowadzić tej kwoty na dostosowanie pomieszczeń do klas I-III w budynku starej 
Szkoły o czym mówiła Komisja Oświaty ? 
2) Jeśli chodzi o koszt rozbiórki świetlicy w Gołaszewie w kwocie 150.000 zł to radna zwróciła 
uwagę, że już po zamknięciu tej świetlicy nikt nie przedstawił wyliczenia kosztów remont plus 
rozbiórka obiektu i budowa ? Jednocześnie prosiła o wyjaśnienie jeśli w Programie 
Rewitalizacji mamy zadanie „Budowa świetlicy wiejskiej” to jak zostanie rozwiązana kwestia 
rozbiórki i budowy świetlicy ? 
- radna Mączyńska – prosiła o rozważenie przeznaczenia środków na ewentualne 
przystosowanie pomieszczeń dla klas I-III w starym budynku Szkoły Podstawowej; 
- radna Kapczyńska – prosiła P.Wójta o wyjaśnienie dofinansowania z budżetu w kwocie 
66.000 zł  zadania „Przystosowanie budynku Gimnazjum do Punktu Przedszkolnego oraz 
Dziennego Domu Pobytu dla seniorów” gdzie na wcześniejszej sesji była mowa, że nic nas to 
nie będzie kosztowało. Teraz okazuje się, że trzeba docieplić szczyt i robić remonty. Z czego to 
wynikło ? 
- radna Chelwing – „cały czas było mówione, że w budynku byłego gimnazjum ma być 
przedszkole, dom seniora a tu nagle pojawia się projekt robienia boiska do badmintona. Czy 
to jest niezbędne ?” 
Odpowiedzi na zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński zwracając 
uwagę na estetykę tego miejsca. Są tam pozostawione fundamenty, które nie będą 
wykorzystane, jest środek tej sali nie wykorzystany. „ORLIK” jest bardzo oblegany w związku z 
czym przedstawiam taką propozycję. Proszę zobaczyć tam wystają cegły, które trzeba zawiązać 
i trzeba zakończyć budowę bo to jest cały czas w budowie. Nie jest to związane ani z 
przedszkolem ani seniorami to jest dla naszej młodzieży. Największym kosztem jest szczyt 
byłego gimnazjum, który trzeba ocieplić i obłożyć cegłą klinkierową, trzeba zrobić ogrodzenie 
segmentowe. Ja nadal  nie wycofuję się z tego, że w środku budynku na pewno na razie nie 
mam takiego zapotrzebowania żeby wyłożyć jakieś pieniądze. Natomiast to mają być robione 
rzeczy na zewnątrz żeby zakończyć budowę, żeby oddzielić tę część gimnazjum od starego 
budynku (trzeba postawić płot między budynkami).Natomiast jeśli Pani Dyrektor tylko zgodzi 
się żeby przenieść klasy I-III to gwarantuję państwu, że na pewno pieniądze znajdą się. Nie 
wiem czy Pani Dyrektor się zgodzi na przeniesienie oddziałów bo na taką wcześniejszą 
propozycję prosiła jeszcze o przedłużenie o rok kiedy będzie już tylko VIII-klasowa szkoła. Nie 
wiem dlaczego Komisja wnosi taką propozycję, ja jeszcze raz to rozważę. Uważam, że jeśli 
P.Dyrektor tak uznała, że będzie lepiej to ona za to odpowiada i trudno z tym dyskutować. 
Na dzisiaj na przeniesienie oddziałów nie mamy takiego wniosku. Te 66 tys.zł nie jest na 
emerytów i nie jest na przedszkole, to jest na zagospodarowania wokół obiektu. 
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- radna Oelke -  „zgadzam się. Ale mówiąc o takiej kwocie na zagospodarowanie terenu to 
proszę zastanowić się nad bezpieczeństwem użytkowników „ORLIKA”. Tam sytuacja z tego co 
wiem jest nieciekawa i też tutaj jest kwestia bezpieczeństwa. Wiem, że w kontenerach na 
„ORLIKU” wszystko zacieka. Ja wybierając estetykę a bezpieczeństwo – wybieram 
bezpieczeństwo. Jest kwestia priorytetów. Ja na pewno nie będę głosowała „za”. Po pierwsze 
dlatego, że mnie wprowadzono w błąd. Bo dla mnie budynek gdzie jest punkt przedszkolny i 
dom seniora tak to zostało przedstawione i ja tak przynajmniej to zrozumiałam, że nas to tak 
naprawdę nie będzie nic kosztowało. Bo można było powiedzieć: sam budynek, samo 
zagospodarowanie nic nas nie będzie kosztowało. Wtedy trzeba było postawić sprawę jasno, 
że wnętrze nie, a na zewnątrz tak”. 
- radny Górski – „jeśli chodzi o sprawę budowy 2 boisk to estetyka też jest ważna. Pragnę 
podkreślić, że boisko do siatkówki, do badmintona poszerzy bardzo znacznie ofertę dla 
młodzieży. W okresie wiosennym i letnim „ORLIK” jest oblegany od rana do wieczora i wpłynie 
to pozytywnie, że młodzież będzie miała alternatywną ofertę obok „ORLIKA”. Druga sprawa 
jeśli nie budujemy sali gimnastycznej to te dwa boiska poszerzą ofertę dla lekcji wychowania 
fizycznego. Te obiekty będą służyły wszystkim mieszkańcom”. 
-Wójt – jeszcze raz podkreślił, że budynek byłego gimnazjum jest przystosowany na punkt 
przedszkolny i dom seniora i to są odrębne projekty na które są pieniądze i proszę tego nie 
łączyć. Boiska i pozostałe rzeczy jest podłączone do „ORLIKA” a nie do przedszkola, czy 
seniorów. Natomiast na robienie klas dla dzieci I-III po tej stronie nie ma wniosku w związku z 
czym na razie nie mamy o czym rozmawiać. 
Z kolei Wójt odniósł się do pytania radnej o plan budowy świetlicy w Golaszewie informując, 
że „koszt rozbiórki świetlicy na dzisiaj wynosi 150.000 zł, a największe koszty dotyczą utylizacji 
papy, która tam jest a wtedy nikt tego nie wiedział. Rozpisanie przetargu na rozbiórkę i 
budowę będzie w sumie tańsze niż dzisiaj rozpisanie przetargu tylko i wyłącznie na rozbiórkę”; 
- Dyrektor Przedszkola w Mieścisku – P.Danuta Ciszewska zwróciła uwagę na konieczność 
ogrodzenia placu zabaw dla dzieci w związku z uruchomieniem od 1 sierpnia br. punktu 
przedszkolnego w budynku byłego gimnazjum mając na względzie bezpieczeństwo tamtych 
dzieci; 
W czasie trwającej dyskusji o godzinie 12.30 sesję opuścił radny Ryszard Rodzewicz. 
Po wyczerpaniu dyskusji Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały w sprawie zmian w 
budżecie Gminy na 2018 rok wraz z autopoprawką pod głosowanie. 
Na 12 radnych obecnych na sesji: 10 głosowało „za”, 1 radna „przeciw” (radna Oelke), 1 radna 
„wstrzymała się od głosu” (radna Mączyńska). 
Uchwała w sprawie zmian w budżecie Gminy została podjęta większością głosów i stanowi 
Załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Adn. 12 - Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy 
Mieścisko z dnia 27 grudnia 2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Mieścisko na lata 2018-2025  
Skarbnik Gminy – P.Teresa Samarzewska wyjaśniła, że zmiana w WPF jest konieczna bo 
dokonywane są zmiany w wydatkach inwestycyjnych. 
WPF zostaje dostosowana do uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2018 rok. 
- radna Oelke – zwróciła uwagę, że autopoprawka tylko dotyczy zmian w budżecie gminy a nie 
ma autopoprawki do WPF; 
- radna Kapczyńska – zapytała radnych czy przyjmują wyjaśnienia przedstawione przez 
P.Skarbnik, że WPF musi być zgodna z uchwałą w sprawie zmian w budżecie gminy wraz z 
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autopoprawką, jednocześnie prosząc radnych aby dopisali autopoprawkę do zmiany WPF.  
Następnie poddała pod głosowanie: kto jest za zmianą WPF wraz z autopoprawką? 
Na 12 radnych: 11 głosowało „za” i 1 radny „wstrzymał się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr XXXIV/223/17 Rady Gminy Mieścisko z dnia 27 grudnia 
2017 r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mieścisko na lata 
2018-2025 została podjęta większością głosów i stanowi  Załącznik Nr 6 do protokołu. 
Po podjęciu uchwały radna Kubicka opuściła sesję i od tej chwili na sesji jest obecnych 11 
radnych. 
 

Adn. 13 - Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż 
napojów alkoholowych na terenie Gminy Mieścisko 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Katarzyna Gronowska – inspektor ds. 
obywatelskich w Urzędzie Gminy Mieścisko, wydająca z upoważnienia Wójta w/w zezwolenia. 
W dniu 9 marca 2018 r. weszła w życie ustawa nowelizująca ustawę o wychowaniu w 
trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, która nakłada na radę gminy obowiązek podjęcia 
dwóch odrębnych uchwał dotyczących: maksymalnej liczby zezwoleń na sprzedaż napojów 
alkoholowych oraz uchwał w sprawie zasad usytuowania miejsc sprzedaży napojów 
alkoholowych. Dotychczasowa uchwała Rady Gminy z dnia 28 grudnia 2011 r.  jednocześnie 
określała liczbę punktów sprzedaży napojów alkoholowych oraz zasady  usytuowania miejsc 
sprzedaży na terenie gminy. W projekcie w/w uchwały nie określa się już limitu punktów 
sprzedaży, a limit liczby zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. W/w ustawa obliguje 
aby przed podjęciem uchwały zasięgnąć opinii jednostki pomocniczej gminy (sołectwa) co 
miało miejsce w naszej gminie, że od 6 do 27 czerwca br. odbyły się zebrania wiejskie we 
wszystkich sołectwach, które zaopiniowały projekt uchwały pozytywnie. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 11 radnych obecnych na sesji uchwała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 
na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Gminy Mieścisko została przyjęta jednogłośnie 
i stanowi Załącznik Nr 7 do protokołu. 
 

Adn. 14 - Podjęcie uchwały w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Mieścisko 
miejsc sprzedaży i podawania napojów alkoholowych 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawiła P.Katarzyna Gronowska – inspektor ds. 
obywatelskich w Urzędzie Gminy. 
Projekt w/w uchwały również był poddany opinii jednostek pomocniczych gminy. 
Projekt uchwały zakłada, że miejsca  sprzedaży i podawania napojów alkoholowych na 
terenie Gminy Mieścisko mogą być usytuowane w odległości nie mniejszej niż 30 metrów od 
kościołów, szkół, przedszkoli i żłobków. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 11 radnych obecnych na sesji: 10 głosowało „za” i 1 radny (Marian Witucki) „wstrzymał 
się od głosu”. 
Uchwała w sprawie zasad usytuowania na terenie Gminy Mieścisko miejsc sprzedaży i 
podawania napojów alkoholowych została podjęta większością głosów i stanowi Załącznik 
Nr 8 do protokołu. 

 
  Adn. 15 - Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Strzeszkowie,  
  obręb geodezyjny Miłosławice 
  Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 



12 
 

  Przedmiotem uchwały jest działka Nr 186/3 o powierzchni 0,1721 ha zabudowana    
  budynkiem mieszkalnym  zamieszkałym przez najemcę oraz działki nr 186/4 o powierzchni  
  0,1141 ha i nr 186/5 o powierzchni 0,1280 ha stanowią grunty niezabudowane. 
  W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
  Na 11 radnych obecnych na sesji uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w       
  Strzeszkowie,  obręb geodezyjny Miłosławice została podjęta jednogłośnie i stanowi  
  Załącznik Nr 9 do protokołu. 

 
Adn. 16 -  Podjęcie uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Strzeszkowie, 
obręb geodezyjny Miłosławice 
Uzasadnienie do projektu uchwały przedstawił Wójt Gminy – P.Andrzej Banaszyński. 
Przedmiotem zbycia są nieruchomości niezabudowane tj.: działki nr 184/3 o pow. 0,1298 ha, 
nr 184/4 o pow. 0,1178 ha, nr 184/5 o pow.0,1200 ha i nr 184/6 o pow.0,2284 ha położone 
we wsi Strzeszkowo. 
W związku z brakiem pytań Przewodnicząca Rady poddała projekt uchwały pod głosowanie. 
Na 11 radnych obecnych na sesji uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w 
Strzeszkowie, obręb geodezyjny Miłosławice została podjęta jednogłośnie i stanowi 
Załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Adn. 17 - Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych udzielił Wójt Gminy – P.Andrzej 
Banaszyński: 
- sala gimnastyczna w Popowie Kościelnym – nie może być budowana w ramach rewitalizacji 
bo jest to budowa nowego obiektu. Tylko w jednym przypadku na mój wniosek w szczególnie 
uzasadnionych przypadkach została ujęta budowa świetlicy w Gołaszewie. Na boiska przy 
Szkole Podstawowej w Mieścisku i zewnętrzne zagospodarowanie gmina złożyła wniosek o 
dofinansowanie do Ministerstwa Sportu: 
- sprawa drogi 190 – jest to w trakcie negocjacji. Poza tym aktualne ceny na rynku powodują, 
że nie są rozstrzygane przetargi na drogi bo nikt nie zgłasza oferty; 
Jeśli chodzi o ograniczenie prędkości – „myślę, że to będzie trudne. Napewno padnie pytanie 
gdzie przesuwamy białą tablicę ? Jak jest biała tablica to jest ograniczenie 50 km/h. 
 

  Adn.18. Wolne głosy i wnioski 
 
 - radna Mączyńska – „w nawiązaniu do wypowiedzi P.Wójta, że Pani Dyrektor nie złożyła 
wniosku o umieszczenie oddziałów I-III w starym gimnazjum chciałabym znać stanowisko Rady 
dot. wniosku Komisji Oświaty w sprawie ewentualnego przeniesienia  oddziałów I-III do 
obecnego budynku gimnazjum. Czy jest to zasadne ?” 
- radna Kapczyńska – „dla mnie jest to bardzo zasadne. Chodzi o bezpieczeństwo dzieci. Ale 
byłabym też za tym żeby sale były przygotowane i zaplecze sanitarne było dla tych dzieci 
dostosowane. Wydaje mi się, że wniosek Komisji Oświaty jest zasadny. My możemy 
wypowiadać się odnośnie bezpieczeństwa”. Jednocześnie zapytała ile jest dzieci w klasach I-III 
?” 
- radna Mączyńska – „jest 6 oddziałów, to jest średnio 120 dzieci”; 
- radna Chelwing – podczas wyjazdowego posiedzenia Komisja uzyskała informację, że w 
ubiegłym roku szkolnym były dyżury nauczycieli, którzy przeprowadzali dzieci; 
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- radny Serafiński – „jeśli chodzi o dojezdne dzieci, które przywożą rodzice to dla mnie 
bezpieczniej jest teraz w budynku nowej szkoły jak w tej starej, bo nie muszą przechodzić i 
dzieci wchodzą do szkoły zaraz z parkingu”; 
- radny Górski – „jedno i drugie rozwiązanie nie eliminuje przechodzenia uczniów z jednej 
szkoły i drugiej”; 
- radna Oelke – „jest też kwestia świetlicy”; 
- radny Wojtyszyn – w aktualnej sytuacji jest pytanie gdzie zrobić pracownie żeby uniknąć 
przechodzenia między budynkami ? 
- Wójt – przypomniał, że w/w propozycja umieszczenia oddziałów I-III była już rok temu i Pani 
Dyrektor prosiła o przedłużenie o rok. Teraz prosiła jeszcze o rok. Jest to w gestii P.Dyrektor i 
ona musi zapewnić bezpieczeństwo. 
- radna Kapczyńska – „skoro Komisja Oświaty przedstawiła wniosek Rada zainteresowała się 
bezpieczeństwem dzieci. Rada daje przekaz żeby P.Dyrektor jeszcze raz rozważyła kwestię 
bezpieczeństwa dzieci”; 
- Sekretarz Gminy – P.Alicja Kędracka – zwróciła się z komunikatem o jego rozpowszechnienie 
wśród absolwentów szkół, że Urząd Gminy ma 1 miejsce z Powiatowego Urzędu Pracy na 
odbycie stażu. 
- Dyrektor Przedszkola – P.Danuta Ciszewska złożyła na ręce Przewodniczące Rady i Wójta 
Gminy życzenia i podziękowania za dotychczasową współpracę z okazji minionego Dnia 
Pracownika Samorządowego. 
 
W związku z wyczerpaniem punktów porządku obrad Przewodnicząca Rady podziękowała 
wszystkim za obecność i zamknęła XL sesję Rady Gminy Mieścisko. 
 
 
           Protokółowała:                  Przewodniczyła sesji: 
 
 Inspektor ds. obsługi organów    Przewodnicząca Rady 
 Gminy 
  /Wiesława Kujawa/     /Elżbieta Kapczyńska/ 
 

 
          

 


